
 

tel.: +421 2 5923 4545, fax: +421 2 5923 4461, www.avf.sk, mail: avf@avf.sk 

IČO: 42169330, Grösslingová 53, 811 09 Bratislava 

Zápis č. 10/2018 

z rokovania Rady Audiovizuálneho fondu  

 
Dátum, čas a miesto konania: 23. október 2018 o 14.00 hod;  zasadačka Audiovizuálneho fondu 

 

Prítomní: Mgr. art. M. Luther; Ing. R. Ťavoda; Mgr. art. I. Brachtl; Mgr. Ľ. Čechovič, ArtD.; 

Mgr. M. Gajdošíková; PhDr. J. Heriban; Mgr. Richard Kováčik, PhD.; prof. S. Párnický; 

JUDr. A. Škreko, PhD.; JUDr. I. Maláková, predsedníčka dozornej komisie a 

prof. PhDr. M. Šmatlák, riaditeľ 

 

Ospravedlnení zo začiatku rokovania  I. Brachtl a M. Gajdošíková.  

 

Predseda rady privítal prítomných na 10. zasadnutí v roku 2018 a za overovateľa zápisu navrhol člena rady 

A. Škreka. 

1. Hlasovanie:  

ZA: 7 (M. Luther, R. Ťavoda, Ľ. Čechovič, J. Heriban, R. Kováčik, S. Párnický, A. Škreko) PROTI: 0; ZDRŽAL SA: 0. I. Brachtl 

a M. Gajdošíková v čase hlasovania neboli prítomní. Rada návrh schválila. 

 

Návrh programu: 

Otvorenie zasadnutia, voľba overovateľa zápisu, schválenie programu rokovania 

1. Informácia o činnosti Dozornej komisie Audiovizuálneho fondu 

2. Informácia o činnosti Audiovizuálneho fondu  

2.1. Informácia o činnosti Audiovizuálneho fondu 

2.2. Kontrola plnenia úloh a uznesení 

3. Návrh Štruktúry podpornej činnosti Audiovizuálneho fondu na rok 2019 

4. Návrh výzvy Audiovizuálneho fondu č. 1/2019 

5. Návrh výpočtu kreditu žiadateľa v podprograme 2.1 distribúcia (pokračovanie v prerušenom 

rokovaní) 

6. Rôzne 

6.1. Návrh na zrušenie registrácie filmového projektu v programe 5 

2. Hlasovanie:  

ZA: 7 (M. Luther, R. Ťavoda, Ľ. Čechovič, J. Heriban, R. Kováčik, S. Párnický, A. Škreko) PROTI: 0; ZDRŽAL SA: 0. I. Brachtl 

a M. Gajdošíková v čase hlasovania neboli prítomní. Rada návrh schválila. 

 

 

1. INFORMÁCIA O ČINNOSTI DOZORNEJ KOMISIE AUDIOVIZUÁLNEHO FONDU 

O činnosti dozornej komisie informovala jej predsedníčka JUDr. I. Maláková. Od 11.6. až do 12.10.2018 sa 

dozorná komisia výlučne venovala kontrole vyúčtovania finančných prostriedkov na projekt Generál. Na 

zasadnutí, ktoré sa uskutočnilo dňa 12.10.2018, bol schválený návrh zápisnice, čím bola kontrola zo strany 

dozornej komisie formálne ukončená a návrh zápisnice o výsledku kontroly bol následne odoslaný 

kontrolovanému subjektu s možnosťou zaujať stanovisko v lehote do 5 pracovných dní.  
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Členovia rady sa oboznámili s návrhom zápisnice, ako aj námietkami kontrolovaného subjektu k zisteným 

nedostatkom. Následne poskytli možnosť vyjadriť sa zástupcovi kontrolovaného subjektu M. Stráňavovi, 

ktorý prítomných informoval o doterajšom priebehu realizácie projektu a o plánoch ďalšieho nakrúcania.  

Na záver zopakoval svoje námietky k zisteným nedostatkom. 

 

V priebehu rozpravy o tomto bode prišli I. Brachtl a M. Gajdošíková. 

 

Predseda rady v zmysle článku 12 ods. 5 Smernice o kontrolnej činnosti Audiovizuálneho fondu dal hlasovať 

o jednotlivých námietkach: 

• Kto je ZA, aby rada uznala ako odôvodnenú námietku k bodu I.1, ktorou kontrolovaný subjekt 

namieta zistenie, že predložil vyúčtovanie jeden deň po termíne určenom v zmluve (k námietke 

bola pripojená kópia podacieho lístku z pošty).   

3. Hlasovanie:  

ZA: 7 (R. Ťavoda, I. Brachtl, Ľ. Čechovič, M. Gajdošíková, J. Heriban, R. Kováčik a S. Párnický) PROTI: 0; ZDRŽAL 

SA: 2. (M. Luther a A. Škreko). Rada uvedenú námietku uznala ako dôvodnú a súčasne s tým poverila 

dozornú komisiu, aby túto námietku zohľadnila v zápisnici. 

 

• Kto je ZA, aby rada uznala ako odôvodnenú požiadavku, ktorou kontrolovaný subjekt žiada, aby sa 

v zápisnici pri jednotlivých účtovných dokladoch a kontrolných zisteniach neuvádzali osobné údaje 

fyzických osôb.  

4. Hlasovanie:  

ZA: 9 (M. Luther, R. Ťavoda, I. Brachtl, Ľ. Čechovič, M. Gajdošíková, J. Heriban, R. Kováčik, S. Párnický a A. 

Škreko) PROTI: 0; ZDRŽAL SA: 0. Rada uvedenú námietku uznala ako dôvodnú a súčasne s tým poverila 

dozornú komisiu, aby túto námietku zohľadnila v zápisnici. 

 

• Kto je ZA, aby rada uznala ako odôvodnenú námietku k bodu III.1, ktorou kontrolovaný subjekt 

namieta zistenie o neoprávnenosti výdavku vo výške 6.000,- eur.   

5. Hlasovanie:  

ZA: 0 PROTI: 6 (M. Luther, R. Ťavoda, I. Brachtl, R. Kováčik, S. Párnický a A. Škreko); ZDRŽAL SA: 3 (Ľ. Čechovič, 

M. Gajdošíková a J. Heriban).Rada uvedenú námietku zamietla ako nedôvodnú. 

 

 

2. INFORMÁCIA O ČINNOSTI AUDIOVIZUÁLNEHO FONDU  

2.1. Informácia o činnosti Audiovizuálneho fondu 

Predseda rady M. Luther, člen rady A. Škreko a riaditeľ fondu M. Šmatlák informovali prítomných 

o priebehu rokovania Výboru pre kultúru a médiá NR SR, ktoré sa uskutočnilo 4.10.2018, na ktorom 

výbor v rámci bodu 6. prerokoval Správu o poslaneckom prieskume v Audiovizuálnom fonde. 

 

Vzhľadom na aktivity, nepravdivé a nepodložené obvinenia obsiahnuté v tlačovej správe, ktorú 

v nadväznosti na rokovanie výboru vydala strana Sloboda a solidarita, rada poverila riaditeľa úlohou č. 

2018/10.01, aby do nasledujúceho zasadnutia vykonal prieskum možností právneho postupu 

ochrany dobrej povesti fondu. 
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Riaditeľ informoval o nadobudnutí právoplatnosti platobného rozkazu voči prijímateľovi FARBYKA, 

s.r.o. na sumu 13.500,- eur s príslušenstvom. V ďalšom kroku fond postúpi pohľadávku exekútorovi. 

Rovnaký postup uplatní fond aj v prípade prijímateľa LECA production, s.r.o. 

 

V súvislosti s prípravou rozpočtu na roky 2019 až 2021 sa kancelária fondu dodatočne dozvedela, že  

na podporu audiovizuálneho priemyslu nie je naplánovaný žiaden príspevok , pričom kancelária fondu 

v zmysle príslušných ustanovení zákona nahlásila MK SR a MF SR požiadavku na rozpočtové 

zabezpečenie podpory audiovizuálneho priemyslu na roky 2019-2021. MF SR v tejto súvislosti listom 

adresovaným ministerstvu kultúry oznámilo, že je pripravené riešiť túto situáciu formou rozpočtových 

opatrení v priebehu roku 2019. 

 

V súvislosti s výberom príspevkov riaditeľ informoval radu o žiadosti prispievateľa MARKÍZA-SLOVAKIA 

spol. s r. o. o súhlas so splátkovým kalendárom.  

 

Uznesenie č. 39/2018 z 23.10.2018   

Rada Audiovizuálneho fondu poveruje riaditeľa fondu, aby uzavrel  s prispievateľom MARKÍZA-

SLOVAKIA spol. s r. o. dohodu o uznaní dlhu a splatení príspevku za rok 2017. 

6. Hlasovanie:  

ZA: 9 (M. Luther, R. Ťavoda, I. Brachtl, Ľ. Čechovič, M. Gajdošíková, J. Heriban, R. Kováčik, S. Párnický a A. Škreko) 

PROTI: 0; ZDRŽAL SA: 0. Rada návrh schválila. 
 
Úloha č. 2018/10.02, Rada Audiovizuálneho fondu poveruje predsedu rady a riaditeľa fondu, aby 

v súvislosti s použitím príspevku SPP na rozvoj audiovizuálnej kultúry oslovili predsedu predstavenstva 

SPP. 

 

2.2. Návrh na zánik záväzku prijímateľa Petra Krištúfka, vyplývajúceho zo zmluvy č. AVF 275/2017-

6/1.1. 

V dôsledku tragickej smrti prijímateľa dňa 23.04.2018 prišlo k situácii redukovateľnej na objektívnu 

nemožnosť plnenia záväzku zo zmluvy (odovzdanie literárneho scenára ako autorského diela 

prijímateľa). Rada Audiovizuálneho fondu na základe stanoviska dozornej komisie zo dňa 16.07.2018, 

ktorým  komisia odporučila schváliť návrh riaditeľa Audiovizuálneho fondu na ukončenie zmluvného 

vzťahu s prijímateľom z dôvodu úmrtia prijímateľa, prijala nasledovné uznesenie. 

 

Uznesenie č. 40/2018 z 23.10.2018 

Rada Audiovizuálneho fondu schvaľuje návrh riaditeľa na zánik záväzku prijímateľa Petra 
Krištúfka, vyplývajúceho zo zmluvy č. AVF 275/2017-6/1.1.1 o poskytnutí štipendia z finančných 

prostriedkov Audiovizuálneho fondu na projekt „Pán Mesiac“, a to z dôvodu objektívnej 
nemožnosti splnenia záväzku prijímateľom. 

7. Hlasovanie:  

ZA: 9 (M. Luther, R. Ťavoda, I. Brachtl, Ľ. Čechovič, M. Gajdošíková, J. Heriban, R. Kováčik, S. Párnický a A. Škreko) 

PROTI: 0; ZDRŽAL SA: 0. Rada návrh schválila. 
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V ďalšej časti rada vzala na vedomie správy zo zahraničných služobných ciest:  z konferencie Medzinárodnej 

asociácie filmových agentúr (AFCI) v Los Angeles a Workshopu MEDICI, Francúzsko, ktorých sa zúčastnila 

manažérka Slovenskej filmovej agentúry, Z. Bieliková.  
 

2.3. Kontrola plnenia úloh a uznesení 

číslo uznesenia dátum poznámka vyhodnotenie zodpovedný 

35/2018 25.9.2018 Určenie lehoty na odstránenie nedostatkov 
vyúčtovania   

nevyhodnocuje sa  

36/2018 25.9.2018 Určenie lehoty na odstránenie nedostatkov 
vyúčtovania 

nevyhodnocuje sa  

37/2018 25.9.2018 Pristúpenie AVF do projektu Green Sreen nevyhodnocuje sa  

38/2018 25.9.2018 VP AVF 4/2018 Zásady poskytovania... splnené riaditeľ 

 

Rada vzala na vedomie kontrolu plnenia úloh a uznesení. 
 

3. Návrh Štruktúry podpornej činnosti Audiovizuálneho fondu na rok 2019 

Návrh bol pred rokovaním rozoslaný aj zástupcom odbornej verejnosti. Písomné pripomienky 

k predloženému návrhu poslali Asociácia nezávislých producentov v audiovízii a Slovenský filmový ústav. 

Rada prerokovala návrh vrátane pripomienok a následne prijala uznesenie, ktorým predložený návrh 

schválila. 

  

Uznesenie č. 41/2018 z 23.10.2018 

Rada Audiovizuálneho fondu v súlade s čl. 5 ods. 3 písm. a) Štatútu Audiovizuálneho fondu 
schvaľuje VP AVF č. 5/2018 Štruktúra podpornej činnosti Audiovizuálneho fondu na rok 2019 

v znení pripomienok z rokovania rady. Súčasne s tým ukladá riaditeľovi, aby zabezpečil 
zverejnenie tohto predpisu na webovom sídle Audiovizuálneho fondu. 

8. Hlasovanie:  

ZA: 9 (M. Luther, R. Ťavoda, I. Brachtl, Ľ. Čechovič, M. Gajdošíková, J. Heriban, R. Kováčik, S. Párnický a A. Škreko) 

PROTI: 0; ZDRŽAL SA: 0. Rada návrh schválila. 

 

 

4. NÁVRH VÝZVY AUDIOVIZUÁLNEHO FONDU Č. 1/2019 

K predloženému návrhu nemal nikto z prítomných žiadne námietky a ani pripomienky.  V nadväznosti na 

predchádzajúce uznesenie Rada Audiovizuálneho fondu vzala návrh výzvy č. 1/2019 na vedomie. 

 

 

5. NÁVRH VÝPOČTU KREDITU ŽIADATEĽA V PODPROGRAME 2.1 distribúcia (pokračovanie 

v prerušenom rokovaní) 

Riaditeľ fondu predložil členom rady návrh, ktorý bol upravený v zmysle záverov z rokovania 

s predsedníctvom Únie filmových distributérov SR (ÚFD SR). K predloženému návrhu nemal nikto 

z prítomných žiadne námietky a ani pripomienky.   

 

Uznesenie č. 42/2018 z 23.10.2018 

Rada Audiovizuálneho fondu schvaľuje tabuľku hodnotenia pre skupinu kritérií III. KREDIT 
ŽIADATEĽA určenú pre žiadosti o dotácie v podprograme 2.1 (distribúcia), v znení ako je uvedené 
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v prílohe k uzneseniu. Súčasne s tým ruší v tabuľke hodnotenia kredit žiadateľa v programe 1 

(produkcia) časť E. 

9. Hlasovanie:  

ZA: 9 (M. Luther, R. Ťavoda, I. Brachtl, Ľ. Čechovič, M. Gajdošíková, J. Heriban, R. Kováčik, S. Párnický a A. Škreko) 

PROTI: 0; ZDRŽAL SA: 0. Rada návrh schválila. 

 

Na záver tohto bodu predniesol riaditeľ návrh na prehodnotenie doterajšej metodiky a spôsobu výpočtu 

mínusových bodov v kritériu žiadateľ, ktoré informačný systém prideľuje automaticky všetkým žiadateľom. 

Uplatňovanie mínusových bodov po ich zavedení prinieslo pozitívny efekt. Kancelária fondu pripravuje 

návrh na aktualizáciu mínusových bodov. Na začiatok, ako prejav dobrej vôle fondu, odporúča vynulovať 

všetkým žiadateľom doterajšie mínusové body s účinnosťou od výzvy 1/2019.  

 

Uznesenie č. 43/2018 z 23.10.2018 

Rada Audiovizuálneho fondu na návrh riaditeľa schvaľuje, aby sa od výzvy 1/2019 pre všetkých 
žiadateľov počítal automatický výpočet mínusových bodov od nuly. 

10. Hlasovanie:  

ZA: 9 (M. Luther, R. Ťavoda, I. Brachtl, Ľ. Čechovič, M. Gajdošíková, J. Heriban, R. Kováčik, S. Párnický a A. Škreko) 

PROTI: 0; ZDRŽAL SA: 0. Rada návrh schválila. 

 
 

6. RÔZNE 

6.1. Návrh na zrušenie registrácie filmového projektu v programe 5 

Riaditeľ informoval členov rady o probléme v súvislosti s programom 5, pre ktorý v súčasnosti neexistuje 

podrobné legislatívne riešenie z hľadiska administratívneho postupu v prípade, ak registrovaný filmový 

projekt (audiovizuálne dielo) po svojom dokončení preukázateľne prestane spĺňať kritériá určené pre jeho 

registráciu (konkrétne časový rozsah projektu). 

Prítomní členovia rady sa zhodli na tom, že pre preukázanie časového rozsahu projektu je potrebné 

vyžiadať si od televízneho vysielateľa dokumentáciu o skutočnej dĺžke každej časti. Následne predseda 

rady prerušil rokovanie o tomto bode. 

 

6.2. Informácia o prijatí novely zákona o verejnom obstarávaní 

V ďalšej časti riaditeľ informoval radu o prijatí novely zákona o verejnom obstarávaní, v zmysle ktorej by 

sa na činnosti súvisiace s tvorbou a výrobou audiovizuálnych diel nevzťahovala povinnosť verejného 

obstarávania, ak prijímateľom dotácie nie je obstarávateľ. V nadväznosti na nadobudnutie účinnosti 

novely zákona kancelária fondu pripraví informáciu pre žiadateľov. 

 

6.3. Problematika vzájomných zápočtov  

Riaditeľ informoval o zámere predložiť na nasledujúce rokovanie návrh, ktorým by sa doplnili zásady 

poskytovania finančných prostriedkov z fondu v tom zmysle, aby výdavok vyúčtovaný voči dotácii aj 

v rámci povinného spolufinancovania nemohol byť predmetom vzájomného zápočtu medzi prijímateľom 

dotácie a treťou osobou (dodávateľom). 

 

Zároveň riaditeľ upozornil na skutočnosť, že ak prijímateľ zásadným spôsobom (napríklad o viac ako 20%) 

zmení finančný plán alebo rozpočet, ktorý je prílohou č. 2 k zmluve, mala by sa takáto skutočnosť riešiť 

formou dodatku k zmluve. 
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6.4. Žiadosť spoločnosti ARINA, s.r.o. o poskytnutie pôžičky  

Spoločnosť ARINA, s.r.o. v súvislosti s realizáciou projektu „Fašiangy“, na ktorý získala od fondu dotáciu vo 

výške 500.000,- eur (350.000,- v roku 2018 a 150.000,- v roku 2019) požiadala o preklenovací úver vo 

výške 150.000,- eur , zároveň na zabezpečenie pôžičky ponúkla záložné právo na nehnuteľnosť. 

 

Uznesenie č. 44/2018 z 23.10.2018 

Rada Audiovizuálneho fondu schvaľuje žiadosť spoločnosti ARINA, s.r.o. o poskytnutie pôžičky vo výške 

150.000,- € na projekt „Fašiangy“ zmluva č. AVF 577/2017-7/1.1.2. Súčasne s tým ukladá riaditeľovi 

s prijímateľom zmluvne zabezpečiť pohľadávku formou záložného práva. 

11. Hlasovanie:  

ZA: 9 (M. Luther, R. Ťavoda, I. Brachtl, Ľ. Čechovič, M. Gajdošíková, J. Heriban, R. Kováčik, S. Párnický a A. Škreko) 

PROTI: 0; ZDRŽAL SA: 0. Rada návrh schválila. 

 

6.5. Návrh na zriadenie osobitného platobného účtu pre Slovenskú filmovú agentúru 

Riaditeľ predniesol návrh na zriadenie osobitného platobného účtu v banke pre Slovenskú filmovú 

agentúru, nakoľko v súvislosti s jej zapojením do medzinárodných projektov je potrebné osobitne sledovať  

náklady agentúry. 

 

Uznesenie č. 45/2018 z 23.10.2018 

Rada Audiovizuálneho fondu schvaľuje návrh riaditeľa na zriadenie osobitného platobného účtu v banke 

pre Slovenskú filmovú agentúru. 

12. Hlasovanie:  

ZA: 9 (M. Luther, R. Ťavoda, I. Brachtl, Ľ. Čechovič, M. Gajdošíková, J. Heriban, R. Kováčik, S. Párnický a A. Škreko) 

PROTI: 0; ZDRŽAL SA: 0. Rada návrh schválila. 

 

Na záver člen rady Jozef Heriban informoval ostatných o podnete členov odbornej komisie pre podprogram 

1.2, ktorí upozornili na potrebu komisie oboznámiť sa predchádzajúcimi ukončenými dielami žiadateľa, či už 

formou zdieľaného videa, alebo osobitnej projekcie. 

 
Nasledujúce zasadnutie rady sa uskutoční  20.11.2018 o 14.00 hod. v sídle fondu. Decembrové zasadnutie 
rady sa uskutoční  11.12.2018 o 14.00 hod. v sídle fondu. 

 

Zapísal:  Mgr. B. Bobocký, ArtD. 

 

Overovateľ:    JUDr. A. Škreko, PhD.  

 

Bratislava 23. 10. 2018 

 

        Mgr. art. Miloslav Luther 

       predseda Rady Audiovizuálneho fondu 

 

na vedomie:  

riaditeľ, dozorná komisia AVF 


